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§ 1
Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet.
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§ 2
Bidrag till föreningen Hökis Visrum i Hökarängen 
Svar på medborgarförslag
2019/000198

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslag från Kenneth Dillman om bidrag till 
föreningen Hökis Visrum i Hökarängen.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Kenneth Dillman, som företrädare 
för föreningen Hökis Visrum, att Farsta stadsdelsnämnd ska ge 
föreningen ett högre föreningsstöd.

Nämnden har avsatt 500 000 kronor till föreningsstöd 2019. 
Beloppet har varit detsamma sedan 2013. Antalet föreningar som 
ansöker om stöd har ökat över åren. Det utbetalda stödet per 
förening minskar därmed. Föreningsstödet har indirekt ökat 2019. 
Nämnden stödjer föreningslivet på andra sätt.

Förvaltningen gör bedömningen att inget ytterligare föreningsstöd 
kan lämnas i år, varken till Hökis Visrum eller andra föreningar. 
Förvaltningen menar istället att föreningslivet kan stödjas genom 
olika samarbeten till exempel om lovaktiviteter.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid 
Arrhenius (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif 
Söderström (SD). I detta instämde Sofia Modigh (KD) med ett 
ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 
fram ett eget förslag – se Reservation nedan. 
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
Enligt FTB samt anför därutöver
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Att redan idag finns det digitala nyhetsbrevet ”Kultur i Farsta” som 
är mycket uppskattat. Stadsdelsnämnden uppdrar därför till 
förvaltningen att utreda om våra olika lokala kulturföreningar på ett 
liknande sätt även kan få utrymme i de annonser vi regelbundet har 
i våra lokaltidningar.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172472 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag stöd hökis 

visrum
 FAR 2019/198-6 Medborgarförslag stöd hökis visrum
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§ 3
Utveckla planer för att bevara och stimulera den 
biologiska mångfalden vid skötseln av parker 
Svar på medborgarförslag
2019/000229

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på ett medborgarförslag från Gunnar Björkman om att utveckla 
planer för att bevara och stimulera den biologiska mångfalden vid 
skötseln av parker.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Gunnar Björkman att 
stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utveckla planer 
för att bevara och stimulera den biologiska mångfalden vid skötsel 
av parker.

Förvaltningen sköter parkmarken i stadsdelsområdet enligt 
nämndens parkplan, som behandlar dessa aspekter både allmänt och 
specifikt för varje park och naturområde. Förslagsställaren nämner 
särskilt skötseln av gräsytor och menar att det vore önskvärt att 
större arealer sköttes som slåtterängar för att gynna pollinerande 
insekter. I dagsläget är cirka 10 procent av all anlagd park i Farsta 
slåtteräng. Även andra åtgärder som gynnar pollinerande insekter 
utförs kontinuerligt i samband med investerings- och 
upprustningsprojekt.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid 
Arrhenius (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens. I detta instämde Sofia 
Modigh (KD) med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 
därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta 
instämde Leif Söderström (SD).
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S), Marre Mayr m fl (V) och Leif Söderström 
(SD)
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Att delvis godkänna förvaltningens svar och därutöver ge 
förvaltningen i uppdrag att inventera för fler ytor som kan skötas 
som slåtteräng.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 171169 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande
 FAR 2019/229-5 Medborgarförslag biologisk mångfald
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§ 4
Föreningssamarbete under loven 2019 
FAR 2019/252

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden upphäver sitt beslut i detta ärende vid 

sammanträdet den 23 maj, § 8, eftersom beslutet är felaktigt 
formulerat.

2. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens plan för 
föreningssamarbeten under loven 2019.

3. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att besluta om 
fördelning av medel till föreningarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stockholms stad har 2019 beviljats stöd från Socialstyrelsen för att 
genomföra aktiviteter under sommaren för barn och ungdomar 
mellan 6 och 15 år. Förvaltningen har gjort ett förslag till fördelning 
av dessa medel. Förutom de aktiviteter som förvaltningen själv 
anordnar planerar förvaltningen att avsätta medel för aktiviteter 
under sommarlovet i samverkan med det lokala föreningslivet.

Föreningar ska erbjudas att lämna in idéer och förslag på aktiviteter 
som sedan genomförs i samarbete med stadsdelsförvaltningen. 
Förvaltningen föreslår också att föreningssamarbeten sker under 
höst- och jullovet.

Ett tekniskt missöde i det nya ärendehanteringssystemet eDok 
medförde att nämndens beslut i detta ärende den 23 maj, § 8, blev 
felaktigt formulerat. Bland annat saknades uppdraget till 
stadsdelsdirektören att fatta beslut om fördelning av medlen. 
Ärendet tas därför upp på nytt, enligt överenskommelse med 
ordföranden, och det felaktigt formulerade beslutet föreslås 
upphävas.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 176252 (Godkänd - R 3) tjut föreningssamarbete 

sommarlovet
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§ 5
Upphandling av ramavtal för parkinvesteringar 
FAR 2019/280

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i upphandling av 

ramavtal för genomförande av parkinvesteringar som 
administreras från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd.

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören i Enskede-Årsta-Vantör att

a)      fatta erforderliga beslut i alla frågor avseende 
upphandlingen, innefattande beslut om 
förfrågningsunderlag och tilldelningsbeslut, samt att 
hantera eventuell överprövning och underteckna avtal.

b)      vid behov besluta om förlängning, uppsägning samt 
mindre justeringar av avtal.

Sammanfattning av ärendet 
Ramavtalet för nämndens genomförande av parkinvesteringar löper 
ut i maj 2020. Förvaltningen föreslår att Farsta stadsdelsnämnd 
deltar i en ny gemensam upphandling av ramavtal för 
parkinvesteringar tillsammans med övriga stadsdelsnämnder i 
söderort. Upphandlingen administreras av Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd och avtalstiden föreslås bli två år med möjlighet till 
förlängning i två gånger ett år.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid 
Arrhenius (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens. I detta instämde Leif 
Söderström (SD). I detta instämde Sofia Modigh (KD) med ett 
ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 
därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett 
särskilt uttalande.
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Reservation 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)
 
Att delvis godkänna förvaltningens svar och därutöver lägga till att 
endast företag med gällande kollektivavtal får delta i den 
gemensamma upphandlingen.
 
Särskilt uttalande 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)
 
Vi röda partier ser gärna att verksamhet inom ramavtalet, såsom 
parkskötsel, i den mån det är möjligt drivs i egen regi, och då kan 
den egna verksamheten enkelt och ekonomiskt användas även för 
att genomföra framtida parkinvesteringar.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172763 (Godkänd - R 1) Upphandling av ramavtal för 

parkinvesteringar
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§ 6
Ekonomisk månadsrapport maj 2019 
2019/000203

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för maj 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans. 
Överskott prognostiseras inom verksamhet nämnd- och 
förvaltningsadministration samt inom förskoleverksamheten. 
Underskott prognostiseras inom äldreomsorg, individ- och 
familjeomsorg samt inom fritidsverksamheten.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 176101 (Godkänd - R 2) Månadsrapport maj 2019

Sida 13 (30)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2019

2019-06-19

§ 7
Årsrapport för Farsta stadsdelsnämnd 2018 
Yttrande till Stadsrevisionen
2019/000190

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
yttrande över Stadsrevisionens årsrapport 2018 för Farsta 
stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet under 2018 och 
bedömt att den i allt väsentligt har bedrivits på ett ändamålsenligt 
och ekonomisk tillfredställande sätt. Bedömningen grundar sig på 
att det ekonomiska utfallet ligger i nivå med budget och att det 
verksamhetsmässiga resultatet är förenligt med 
kommunfullmäktiges mål.

Vissa brister konstateras inom några områden och där lämnar 
Stadsrevisionen rekommendationer. Det gäller bland annat 
familjehem och jourhem, informationssäkerhet och 
avtalsuppföljning.

Förvaltningen kommenterar revisionens synpunkter och redovisar 
vad som har gjorts och görs för att avhjälpa bristerna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172106 (Godkänd - R 1) Remiss revision årsrapport 2018
 165337 Stadsrevisionens årsrapport för Farsta SDN 2018
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§ 8
Policy för sociala medier i Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
2019/000204

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslaget till policy för sociala medier i 
Stockholms stad.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till policy för 
sociala medier i Stockholms stad. Policyn slår fast grundläggande 
principer och ramar för stadens närvaro i sociala medier. Syftet är 
att göra det tydligare vad som krävs av staden vid närvaro på sociala 
medier och för att främja en hög kvalitet på stadens konton i olika 
sociala medier.

Förvaltningen ser positivt på att stadens alla nämnder och 
bolagsstyrelser har en gemensam policyn som riktar sig till alla 
medarbetare i staden. Genom att samordna arbetssätt stärks bilden 
av att Stockholms stad hålls samman av ett gemensamt varumärke, 
där alla samverkar och strävar mot gemensamma mål.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 171234 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande
 162410 policy sociala medier, bilaga
 162409 policy sociala medier, underbilaga
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§ 9
Översyn av styrdokument och utarbetande av 
digitaliseringsprogram för Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
2019/000228

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av översyn av styrdokument och utarbetande av 
digitaliseringsprogram för Stockholms stad.

Sammanfattning av ärendet 
I kommunfullmäktiges beslut om budget 2016 fick 
kommunstyrelsen uppdraget att påbörja arbetet med en översyn av 
samtliga styrdokumenten inom IT-området med inriktningen att 
skapa ett sammanhållet digitaliseringsprogram. 
Stadsledningskontoret har utifrån översynen tagit fram ett förslag 
till nytt styrande dokument, Digitaliseringsprogram Stockholms 
stad 2018-2023.

Det föreslagna programmet tar sin utgångspunkt i stadens 
övergripande mål med digitalisering som innebär att Stockholm ska 
vara den stad som bäst tillvaratar digitaliseringens möjligheter i 
syfte att göra livet och vardagen enklare och bättre för våra 
invånare, företagare och besökare. Förvaltningen ser positivt på 
förslaget.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande.
 
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) 
 
Den 30 januari 2017 beslutade KF om ”Vision 2040 - Ett Stockholm för 
alla”. 
 
Visionen slår fast att Stockholms Stad skall bli världsledande inom 
digitaliserings området. Det medför att ur tillgänglighets aspekt så får de 
applikationer som tas fram inte låsas till någon enskild tillverkares 
produkter eller specifika tekniska plattform, ”teknik-neutralitet” byggd på 
breda standardiseringar måste gälla för att uppnå allmänhetens och 
verksamheternas maximala tillgänglighet.

Sida 16 (30)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2019

2019-06-19

Handlingar i ärendet
 170902 (Godkänd - R 1) Remissvar digitaliseringsprogram
 165353 Digitaliseringsprogram remissmaterial
 165352 Digitaliseringsprogram remissmaterial, bilaga
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§ 10
Motion (V) om halvering av tomträttsavgälden för 
seniorbostäder 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
2019/000208

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av motion om halvering av tomträttsavgälden för 
seniorbostäder.

Sammanfattning av ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Clara Lindblom och 
Robert Mjörnberg, båda (V) en halvering av tomträttsavgälden för 
seniorbostäder.

Befolkningen i Stockholms stad beräknas bli allt äldre och många 
äldre bor idag i bostäder som inte är tillgängliga. Staden bör, enligt 
motionärerna, verka för att fler tillgängliga hyresrätter uppförs för 
äldre.

För att stimulera byggandet av seniorbostäder till en lägre kostnad 
föreslås i motionen att tomträttsavgälden sänks. Förvaltningen 
ställer sig tveksam till om föreslagna åtgärder i motionen är 
tillräckliga för att åstadkomma lägre hyror.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid 
Arrhenius (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde 
Sofia Modigh (KD) med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett eget 
förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Leif Söderström 
(SD).
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S), Marre Mayr m fl (V) och Leif Söderström 
(SD)
 
Farsta Stadsdelsnämnd beslutar
att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen
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att därutöver anföra 
 
De kommande decennierna kommer antalet äldre att öka kraftigt 
och behovet av bostäder som är anpassade för äldre därför att bli 
större. Redan idag lever dessutom många äldre i otillgängliga 
lägenheter utan hiss eller anpassade badrum, vilket i många fall 
leder till ökad ensamhet, isolering samt försämrad psykisk och 
fysisk hälsa. Detta medför förutom försämrad livskvalitet och 
mänskligt lidande även stora kostnader för bostadsanpassning och 
placeringar på särskilda boenden - kostnader som också ser ut att 
växa kraftigt när andelen äldre i befolkningen ökar framöver. Att 
vidta åtgärder för att öka tillgången på seniorbostäder med 
överkomliga hyror borde därför vara mycket högt prioriterat av 
Stockholm.
 
Stockholm erbjuder redan idag sänkta avgälder för studentbostäder 
på samma sätt som föreslås i motionen. Detta sker med hänvisning 
till att studentbostäder har en större omflyttning än ordinära 
bostäder, vilket leder till ökade driftskostnader och därmed 
motiverar lägre avgälden. På motsvarande sätt innebär kravet på 
gemensamhetsytor i seniorbostäder ökade kostnader för 
byggaktören, jämfört med om denne istället skulle uppföra vanliga 
hyresrätter. Vi anser därför att halverade avgälder skulle kunna vara 
motiverat för bostäder för seniorer på motsvarande sätt som för 
studenter. 
 
Det finns redan idag flera typer av hyressättning i nyproduktion än 
bruksvärdeshyror. Presumtionshyresmodellen infördes 2006 och 
innebär förenklat att hyressättningen i nyproduktion knyts till 
produktionskostnaderna snarare än till lägenhetens bruksvärde. En 
möjlighet skulle således kunna vara att villkora markanvisningar för 
seniorbostäder till lägre avgälder med krav på att avtal om så kallad 
negativ presumtionshyra träffas, vilket skulle säkerställa att 
sänkningen av avgälden även kommer hyresgästen till godo i form 
av lägre hyra än vad som hade varit fallet med en bruksvärdeshyra. 
 
Det uppskattade intäktsbortfallet för avgäld för Stockholm har 
uppskattats av Exploateringskontoret till ca 5 miljoner kronor per 
år. Det är högst försumbart i relation till kostnaderna som staden 
redan idag har för bostadsanpassning och placering i servicehus och 
vård- och omsorgsboenden. Stadens kostnader för äldreomsorgen 
väntas dessutom öka med 38 procent till 2040 (Sweco, 2017), varför 
något minskade intäkter från tomträttsavgälden för seniorboenden 
måste anses vara motiverade om detta kan antas bidra till att skjuta 
upp behovet av mer kostsamma biståndsbedömda insatser inom 
äldreomsorgen.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
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Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172093 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande
 165348 Motion om halvering av tomträttsavgälden för 

seniorbostäder
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§ 11
Motion V om framtagande av markanvisningspolicy för 
vård- och omsorgsboenden 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
2019/000209

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av motion om framtagande av 
markanvisningspolicy för vård- och omsorgsboenden.

Sammanfattning av ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Clara Lindblom och 
Robert Mjörnberg, båda (V), att kommunfullmäktige ger 
exploateringsnämnden i uppdrag att tillsammans med äldrenämnden 
ta fram en markanvisningspolicy för vård- och omsorgsboenden. 
Äldrenämnden har huvudansvaret för att en äldreboendeplan 
utarbetas och samarbetar med flera olika aktörer inom staden. 
Motionärerna anser att samordningen behöver stärkas och att 
insynen i markanvisningsprocessen bör öka. 
 
Förvaltningen ställer sig generellt positiv till motionen och anser det 
vara angeläget med samordning och delaktighet. Vidare vill 
förvaltningen betona vikten av att äldreboendeplanen används som 
ett planeringsunderlag och ett styrdokument i detaljplanearbetet och 
i markanvisningsprocessen.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172092 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande
 165350 Motion om framtagande av markanvisningspolicy 

för vård- och omsorgsboenden
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§ 12
Deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2019 
FAR 2019/289

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan av deltagarna i 
Kvalitetsutmärkelsen 2019 till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 
uppmärksamma framgångsrik verksamhetsutveckling. Att delta 
innebär för de flesta ett stort steg framåt i utvecklingsarbetet. Det 
ger en genomlysning av verksamheten och skapar engagemang 
bland medarbetarna.

Bidragen bedöms av examinatorer i de fem tävlingsklasserna 
Förskola, Skola, Äldreomsorg, Socialtjänst och stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning samt Andra verksamheter, 
exempelvis administration, stadens bolag och tekniska 
verksamheter. 

Farsta stadsdelsnämnd tävlar i år med två bidrag:
- Vuxenenheten inom avdelningen beställare – deltar i klassen 
Socialtjänst
- Ledning och förskolestöd inom avdelningen förskola – deltar i 
klassen Andra verksamheter

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 175548 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande deltagare i 

kvalitetsutmärkelsen
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§ 13
Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2018 
Rapport från socialnämnden
FAR 2019/266

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger Funktionshinderinspektörernas årsrapport 
2018 till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Under 2018 har stadens Funktionshinderinspektörer granskat 
myndighetsutövning och utförande utifrån kvalitetskriterierna 
självbestämmande och inflytande. Granskningen genomfördes inom 
både funktionsnedsättning och socialpsykiatri i stadsdelsområdena 
Bromma, Kungsholmen och Skarpnäck. Inspektörerna har också 
granskat hemtjänst till vuxna med minderåriga barn för att se om 
det råder likställighet i stadsdelsområdena.

Rapporten visar att det behövs ett utvecklingsarbete för att 
säkerställa den enskildes självbestämmande och inflytande i båda 
insatserna hemtjänst och boendestöd. Det behövs även ett 
utvecklingsarbete gällande likställighet över staden för att garantera 
rättssäkerheten för invånare i behov av stödinsatser utifrån 
funktionsnedsättning eller sjukdom samt deras anhöriga. Såväl 
flexibilitet som kompetensbehov behöver säkerställas för att möta 
de nya målgrupperna och säkerställa individernas olika behov.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 172433 (Godkänd - R 1) anmälan funkinspektörsrapport
 166600 Funktionshinderinspektörernas årsrapport, bilaga del 

1 protokoll SoN
 166599 Funktionshinderinspektörernas årsrapport, bilaga del 

2 socialförvaltningens tjänsteutlåtande
 166750 Funktionshinderinspektörernas årsrapport, bilaga del 

3 rapporten
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§ 14
Protokoll från pensionärsrådet den 10 juni 2019 
FAR 2019/273

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från pensionärsrådets 
sammanträde den 10 juni 2019 till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 175405 Protokoll pensionärsrådet 190610
 175406 Protokoll pensionärsrådet 190610 bilaga
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§ 15
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 10 juni 
2019 
FAR 2019/274

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från funktionshinderrådets 
sammanträde den 10 juni 2019 till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 175409 Protokoll funktionshinderrådet 190610
 175410 Protokoll funktionshinderrådet 190610 bilaga 1
 175411 Protokoll funktionshinderrådet 190610 bilaga 2
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§ 16
Protokoll från demokrati-, integrations- och 
föreningsrådet den 17 maj 2019 
FAR 2019/304

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från demokrati-, integrations- 
och föreningsrådets sammanträde den 17 maj 2019 till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 172542 Protokoll demokrati-, integrations- och 

föreningsrådet 190517
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§ 17
Protokoll från utvecklings- och näringslivsrådet den 29 
maj 2019 
FAR 2019/269

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från utvecklings- och 
näringslivsrådets sammanträde den 29 maj 2019 till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 172540 Protokoll utvecklings- och näringslivsrådet 190529
 172945 Protokoll utvecklings- och näringslivsrådet 190529 

bilaga
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§ 18
Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
2019/000008

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 
(Inom parentes anges, där det är aktuellt, enligt vilken 
ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning som delegerade 
beslut har fattats. Beslut om vidaredelegering fattas enligt 
nämndens beslut 2018-06-14 § 6 om förvaltningschefens rätt att 
vidaredelegera; dnr 1.1-255/2018.)

 
1. 2019-04-25: Svar på miljöförvaltningens kontorsremiss av 

förslag till kemikalieplan 2020-2023. Dnr FAR 2019/192.
2. 2019-04-26: Avtal med Tunstall AB om installationer av 

interna trygghetslarm vid Edö äldreboende. Dnr FAR 
2019/302. (8:12)

3. 2019-04-29: Förlängning av avtal med Sköndals LSS AB 
om driften av Sköndals gruppbostäder. FAR 2019/261. 
(Enligt nämndbeslut 2016-05-19 § 23; dnr 2.2.2-195/2016.)

4. 2019-05-15: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör och 
ombud att föra nämndens talan under perioden 24 maj – 3 
juni 2019. Dnr FAR 2019/281. (Enligt nämndbeslut 2015-
11-17 § 10; dnr 1.1-730/2015.)

5. 2019-05-27: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid 
serviceförvaltningen att för nämndens räkning upphandla 
bårtransporter av avlidna. Dnr FAR 2019/293. (8:13)

6. 2019-05-29: BMX-bana i Sköndal, genomförandebeslut. 
Dnr FAR 2019/291. (Enligt nämndbeslut 2018-02-01 § 4.)

Handlingar i ärendet
 171599 Sammanställning stadsdelsdirektörens beslut och 

övriga anmälningsärenden 190619
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§ 19
Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Förvaltningschef Kerstin Sandström berättade att 
stadsdelsförvaltningarna har haft möjlighet att söka pengar från 
äldrenämnden för projekt Matlyftet inom äldreomsorg. Syftet är att 
lyfta måltidsupplevelsen, motverka ofrivillig ensamhet och sprida 
goda exempel. Farsta stadsdelsförvaltning har ansökt om totalt 
250 000 kronor för två olika aktiviteter.
 

 På Postiljonen vård- och omsorgsboende finns en lokal som 
tidigare använts som restaurang och café. Genom att öppna 
caféverksamheten på nytt ges boende möjlighet att komma 
till den gemensamma lokalen för att äta sin måltid, dricka 
kaffe tillsammans med andra, umgås med anhöriga och delta 
i gemensamma aktiviteter. Även äldre som inte bor på 
Postiljonen är välkomna. För att kunna öppna 
caféverksamheten behöver den befintliga utrusningen 
kompletteras.

 
 För att motverka ofrivillig ensamhet vill förvaltningen under 

året genomföra fyra tematräffar med olika matkulturella 
inslag på Mötesplats Fagersjö. Tematräffarna ska vara en 
öppen sammankomst där äldre i Fagersjö får möjlighet att 
umgås med andra invånare kring mat och kultur.  

 
Förvaltningschefen berättade också att staden i regeringens vårbudget 
tilldelades ett stimulansbidrag till äldreomsorgen om 37,5 miljoner kronor. 
Äldrenämnden har fattat beslut om fördelningen av dessa till 
stadsdelsnämnderna. Farsta kommer att få 2,5 miljoner kronor. 
Stimulansbidraget ska användas till att motverka ofrivillig ensamhet bland 
äldre.
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet riktade frågor till 
majoritetspartierna om snöröjning och halkbekämpning för 
fungerande busstrafik i Fagersjö kommande vinter. Lars Jilmstad 
(M) svarade att även majoriteten agerar för att åstadkomma detta.
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet berättade att de kommer att 
agera för att Farsta ska bli en pilotstadsdel för vägskötsel i egen 
regi, och undrade om majoritetspartierna vill driva den frågan 
tillsammans med dem. Peter Öberg (L) avvisade inviten.
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet ställde också frågor om det 
nu upprustade kommunala äldreboendet Edö, om boendet kommer 
att säljas. Lars Jilmstad (M) svarade att det inte finns några sådana 
planer.
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Ordföranden tackade alla för ett gott samarbete under våren och alla 
önskade varandra en skön sommar.
 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet.
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